



## REFERAT bestyrelsesmøde

Torsdag, 10. marts 2025, kl. 19.00 – 21.00

Sted: Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Søren, Ursula

Ordstyrer: Ursula

Referent: Ursula

Afbud: Kathrine, Mona, Dee, Lasse, Markus, Tom, Nicolai

### 3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde	Underskrives næste gang, evt. ved Fælles Generalforsamling	Kathrine, Sekretær
1b	Økonomi	Sogneforening: 382.102,63 kr.  Loppemarked: omsætning i marts 33.453,00 kr.	Søren, Kasserer

### 2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	<b>Madpakkehuset/SPANGEN:</b> Status: - bladholdere - status stormskade Status rengøringsdag 2025: Mandag 7. april	- Pæl til falkekasse opsættes i løbet af sommeren. - Plastik fra taget, efter stormskade, blev samlet op. - Der undersøges muligheden for en fast sponsor til madpakkehuset. - Mht. stormskade afventes der tilbagemelding fra forsikringselskabet. - Næste møde aftalt til 8. september kl. 17	Carsten Nicolai
2b	<b>Det blå Trail (langs Vonå):</b>	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2c	<b>Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):</b>		Tom
2d	<b>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</b> Status fra aktivitetsudvalget <u>Arrangementer 2025:</u> - Evaluering Portvin-smagning 14.3.2025 - Status 80er fest med bandet "Magi i luften" 27.9.2025	- Portvin-smagning var en succes. Der var 126 deltagere. - Intet nyt mht. 80er fest	Nikolaj og Lasse
2e	<b>Naturens Dag:</b> Søndag 7.9.2025, emne er endnu ikke offentliggjort -	Vicky Knudsen kan desværre ikke komme. Vi har lavet aftale med naturvejleder, Emil Sanderhoff, bl.a. fra alene i vildmarken. Telt er der styr på. Toilet: er booket Pølsevogn. er booket	Ursula, Mona
2f	<b>Grundlovsdag:</b> Taler: Ida Winther Wentzel	Grundlovsdag afholdes igen på Røjklitvej 11.	Bodil

2g	<b>Velkomst ambassadør</b> - 22.5. møde på Generator for velkomstambassadører	Intet nyt	Dee, Bodil
2h	<b>Borgerhenvendelser</b> - Hjertestarter ved Brugsen  Diverse borgerhenvendelser vedr. trafikforhold ifm. kloakeringsarbejde.	- Hjertestarter ved Brugsen ER registreret. Tages op igen til sommer, evt. flytning til den nye Brugs eller beholde én på Æ' Pold og en ny ved den nye Brugs.  Skal tages op med RKSK inden næste etape. Afklaring af forhold for udrykningskøretøjer.	Ursula
	- Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger? Vuggestue flytter "rigtigt" ind. Ungdomsklub for Rindum Kjærgaard som kommer til at bruge det over de næste år. Sættes i bero i dagsorden.		Ursula
2j	<b>Affaldsdag – arrangeres hvert forår</b> Uge 14 – (31/3 til 6/4) Naturfredningsforeningens affaldsuge. <a href="https://www.affaldsindsamlingen.dk/">https://www.affaldsindsamlingen.dk/</a> - Status på affaldsdag lørdag 29/3 kl. 9.30-12	Stor succes! Der kom 29 personer, deraf 6 børn og der blev samlet 50 kg skrald ind.	Mona og Nikolaj
2k	<b>Baggersvej/Surfspot</b> - Ideer til en indvielse af p-pladsen forår 2025 – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten	RKSK er i gang med at etablere vejen.	Carsten, Markus
2l	<b>Æbledag 2025</b> Datoer for æblepresse dage på FB og HIMS:	Intet nyt	Tom
2m	<b>Årets landsbypris</b> Vi er blevet opfordret af landdistriktsrådet om at ansøge. Evaluering fra filmdag 2. april: Endelig besked 23. april	Vejret på filmdagen var fantastisk og mange skønne mennesker var hentet ind til at lave nogle gode billeder til videoen. Vi nåede: Røjklit havn og kajakfolket, madpakkehus og lystfiskere, skole og kommende børnehus, paddel, hjertegymnastik i hallen, Loppemøllen, ny Brugs og hotspot, Gammelsogn Kirke. Kameramanden havde både mobilkamera og drone i brug. Bodil Schmidt var med hele dagen og det var rigtig godt. Der blev købt sodavand og sandwich til filmfolket.	Ursula (Dee, Bodil, Kathrine)

		Vi har modtaget filmen, som vil blive vist på Fælles Generalforsamling 25. april og derefter lagt på vores hjemmeside.	
--	--	--	--

### 3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	Bykort/oversigtskort til Kloster Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		Søren, Dee

### 4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	<p><b>Helhedsplanen / HotSpot</b> - Status fra møde med RSKK, fondene og kunstnere onsdag 26.3.2025:</p> <p>Masterclass ERFA-møde v/Fjordenhus i Vejle 27.3.2025</p>	<p>Kaj Pedersen og Kenneth Knudsen deltog ved et møde med Kommunen sammen med Martin (arkitekt), Mette (Kunstner), Simon (Realdania), Anni (Bark Rådgivning), Kira og én mere fra NyCarlsberg Fond.</p> <p>Efterfølgende deltog også Dee ved sammenkomsten på Brugsens byggeplads.</p> <p>Der blev kigget på hvor Fodboldgolf vil komme til at ligge i forhold til Monumentet. Der blev nævnt at det stykke jord der har været omdrejningspunktet de sidste måneder, var inkluderet i ansøgningen i sin tid. Kaj og "Fodboldgolf" aftalte at mødes alene snarest muligt sammen med Sogneforeningen, for at afklare evt. udfordringer, før der bliver holdt et "stort" møde igen. Fodboldgolf vil starte med at bygge i april! Kunstnerne og fondene var meget imponeret og glad for mødet med kommunen og nævnte, at der var en enormt positive tilgang til værket og de evt. udfordringer mht. bygge- og andre tilladelser.</p> <p>Ved ERFA-mødet deltog Dee samt Kenneth Knudsen.</p> <p>Udførlig rundtur med guide i "Fjordenhus". Der var mange "begrænsende" bygningsregler, som Vejle Kommune dog altid fandt en vej til at få løst, sådan at Bygningskunstværket i dag kan stå fuldstændig som kunstneren havde planlagt. (Vigtig: Ja-hatten fra kommunen – og tænke kreativ – løsningsorienteret)</p>	Ursula, Bodil, Dee mfl..

		<p>Derefter gåtur igennem Vejle med stadsarkitekten, som førte os forbi forskellige mindre kunstværker, som alle har det i fællesskab at de er "brugbare" og er integreret i byen. Vejle kommune har taget politisk beslutning om, at kunst skal være en del af bylivet, det skaber samtaler, får folk ud, alt sammen tiltag til at tilgodese "folkesundheden", fysisk og psykisk.</p> <p>Derefter workshop med de andre "Stedet tæller X" projekter.</p> <p>Naturstyrelsen har tre projekter. Det ene, (Rømø) er det som bliver prioriteret i første omgang. De er stadig i gang med at lave kontrakt. Når den er lavet, kan vi andre "kopiere" den. De andre 2 projekter fra Naturstyrelsen kan først søsættes når Rømø er i gang, (og den ene – Lolland – Femmern- kan desuden heller ikke komme videre før afklaring vedr. lodsejere-motorvej beliggenhed) simpelthen pga. Naturstyrelsen ikke har kapacitet nok til at køre tre store projekter på samme tid.</p> <p>Vores team gav baggrund samt kravene for værket (Brugsens flytning med "hjertet" i byen) – og deres tanker -planer hvordan det bliver løst.</p> <p>Selvom vi på Hotspot måske ikke føler, vi er nået "nogen steder," så er vi iflg. "eksperterne" hvor vi kan-skal være.</p>	
	<b>Kloster Syd:</b>		Ursula
	<b>Kommunikationsgruppe</b>		
	<p>- <u>Bosætningsudvalg:</u></p> <p>- Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster.</p> <p>Svar fra RSKS modtaget 13.1.2025:</p> <p>Politisk er det også her i 2025 besluttet, at RSKS fremadrettet ikke giver flexbolig-tilladelser i byzone, og dermed giver vi ikke flexbolig-tilladelser i Kloster fremover. Men det er kun en (tema)lokalplan, som man arbejder med og som kan sikre, at boligen alene kan anvendes til helårsbeboelse (dog må lovlig eksisterende anvendelse altid fortsætte).</p>		Ursula
	- "Velkommen Her!"/ Kultur-Café med mulighed for "kontaktfamilier/mentorer "og introduktion til det lokale foreningsliv.	<p>Dee har talt med UCplus, hvis vi kunne mønstre min. 8 personer, vil de gerne etablere et dansk hold i Kloster. Hidtil er der 17(!) der har meldt sig klar til undervisning og muligvis kommer der flere med.</p> <p>Skolen er OK mht. lokale. Der kan muligvis etableres et hold inden maj.</p> <p>Mandag d. 17. blev udsat til d. 24.2, bl.a. fordi Maybritt Pugflod ville gennemgå årsopgørelse og man ikke kunne komme på SKATs hjemmesiden d. 17.</p> <p>Der er konstant mellem 9-16 deltagere.</p>	Dee

		Der kom tre nye tyskere d. 7.3.	
	- Klimasø/Sogneparken: Status på lukket skraldespand. - Status opsætning af skilt:	Intet nyt	Tom
	- Dagli'Brugsen Flytning af nisser mm.	Intet nyt	Dee
	- HIMS: Er der nok ressourcer på HIMS?	Intet nyt	Mona
	- Radio Klitholm + Radio Ringkøbing	Intet nyt	
	- <b>Næste</b> Frivilligdag torsdag d. 13. november 2025 sammen med Holmsland Idræts- og Kulturcenter (hallen er booket)	Intet nyt	Kathrine
4b	<b>LAG:</b> <a href="https://lag-lemvig-ringkoeblingskjern.dk/">https://lag-lemvig-ringkoeblingskjern.dk/</a>	Intet nyt	Lasse og Kathrine
4c	<b>LDR:</b> <a href="https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet">https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</a> Mulighed for at søge midler i 2025: - Tilbage melding fra mødet den 31. marts i Hee med rådsmedlemmer fra Landdistriktsrådet.	Kathrine og Bodil deltog ved mødet den 31. marts i Hee. God information og konstruktive udspil fra de enkelte sogneforeninger med efterfølgende dialog med landdistriktskoordinatorerne samt Rita Byskov og Dan Jørgensen fra Kommunalbestyrelsen.	Ursula /Lasse (Marie)
4d	<b>Sognebladet:</b>	Der blev afholdt redaktionsmøde den 8. april og der bliver igen mange fine artikler. Deadline 30. april.	Bodil
4e	<b>Loppemarked:</b> Status:	I påskeugen vil man prøve at holde åben, mandag, tirsdag, onsdag og torsdag fra kl. 13 – 16 og lørdag fra kl. 10 – 14 og så 2. påskedag fra kl. 13 – 16. Vi håber der kan samles personale til det. Salget går forrygende.	Ursula
4f	<b>Flagallé:</b>	Ursula sætter annoncen vedr. flagallé på FB.	Søren
4g	<b>Julebelysning:</b>	Intet nyt	Carsten
4h	<b>Grønne områder:</b> - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads – Udkast til et høringssvar vedr. Johanne Høkers Plads blev sendt til RKSJ den 13.1.2025. Status: - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Intet nyt	Ursula /Carsten
	<b>Søge midler:</b> - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis		Alle

	<p>adgang til Danmarks største fonde-database på <a href="http://www.fonde.dk">www.fonde.dk</a></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Etablering af ny badebro, Røjklit Havn</li> <li>- Renovering af Røjklit Havn Nordea Fond Renoveringspulje</li> <li>- Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), afventer nærmere før der kan søges flere midler til Hotspot.</li> </ul>	<p>- Lodbjerg hede Grundejerforening har ansøgt om renovering af Røjklit Havn samt badebro.</p>	
--	--	---	--

<b>5. EVENTUELT</b>			
<b>Punkt</b>	<b>Beskrivelse af punkt</b>	<b>Referat</b>	<b>Tovholder</b>
5a	- Frivilligdatabase Status:	Intet nyt	Kathrine, Mona
	- Ansøgning El-ladecykel Drift og vedligeholdelse, fremtidig booking?	Cyklen bliver brugt!	Dee/Bodil
	- Tilbage melding fra INFOTAG i Skjern mandag den 17.3.2025	Bodil, Dee, Arne Krüger og Peter Hell deltog. Der var flere tilmeldte denne gang, ca. 200, og det var et godt arrangement.	Ursula
	<p>Fælles Generalforsamling Afholdes den <b>25. april 2025</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- På valg: Markus, Carsten, Tom (som ikke genopstiller) og Søren som opstiller igen</li> <li>- Suppleant: Dee og (Bodil)</li> <li>- Forslag til kandidater til bestyrelsen/suppleanter</li> <li>- Forslag til revisorer</li> <li>- Dirigent: OK</li> <li>- Vedtægtsændringer: OK</li> <li>- Møde med de andre foreninger aftalt til 5.3.2025</li> <li>- PowerPoint: Marian</li> <li>- Gaver</li> <li>- Årets Holmbo - forslag til proces til næste år vedr. prisen "Årets Holmbo"</li> <li>- Referent v/Generalforsamling: Kathrine</li> </ul>	Lasse, Dee, Kathrine, Bodil, Ursula, Søren, evt. Carsten hjælper med oprydning.	Ursula
	Indkaldelse til repræsentantskabsmøde i Kulturelt Samråd 13. marts 2025	Der deltog ingen fra HSF.	
	AI Foredrag med Benjamin Kloster 30. april – Hallen er reserveret	Ældresagen Holmsland har fået invitation. Sende til Radio Klitholm og Radio Ringkøbing	Ursula

## 6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<b>DATOER FOR 2025</b> - Fælles generalforsamling <b>25.4.2025</b> - Torsdag d. 1. maj 2025 - Mandag d. 2. juni 2025 - Onsdag d. 13. august 2025 - Torsdag d. 4. september 2025 - <b>Søndag d. 7. september 2025</b> <b>NATURENS DAG</b> - Mandag d. 6. oktober 2025 - Frivilligdag d. 13. november 2025 - Onsdag d. 3. december 2025 (juleafslutning)	<b>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</b>  - Søren har meldt afbud til næste møde 1.5.	

---

Formand: Ursula Bækkegaard

---

Næstformand: Lasse Sunesen

---

Sekretær: Kathrine Kaspersen

---

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

---

Medlem: Tom Poulsen

---

Medlem: Carsten Grønne

---

Medlem: Nicolai Sørensen

---

Medlem: Markus Klenke

---

Medlem: Mona From

---

1. Suppleant: Dee Berger

---

2. Suppleant: Bodil Hindsholm